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2024-08-22 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser 1:e vice ordföranden Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 27 augusti 2024. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
tillägg: 
  
Skrivelse från Jonas Nilsson m.fl. (M) om stök i Fatbursparken 
läggs till som ärende 33. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-45 § 3 Nedläggning faderskapsutredning 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-49 § 4 Nedläggning faderskapsutredning 
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§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-50 § 5 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-46 § 6 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare 
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§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-48 § 7 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare 
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§ 8 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-51 § 8 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare 
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§ 9 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-47 § 9 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare 
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§ 10 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 11 
Allmänhetens frågestund  
En medborgare talade om sitt medborgarförslag om stadsodling på 
Mariaberget. 
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§ 12 
Inkomna medborgarförslag juni-juli 2024  
SÖD 2024/22 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag om att förvandla grusplanen bredvid Sofia 

bollplan till en samlingsplats, SÖD 2024/638, överlämnas 
till förvaltningen för beredning. 

2. Medborgarförslag om att plantera fler träd på Maria 
Prästgårdsgata, SÖD 2024/712, överlämnas till 
Trafiknämnden. 

3. Medborgarförslag gällande införandet av 
övervakningskameror och förstärkt belysning på kaj i Gamla 
stan, SÖD 2024/785, överlämnas till Trafiknämnden. 

4. Medborgarförslag gällande utomhusbad vid 
Munkbrohamnen, SÖD 2024/786, överlämnas till 
Trafiknämnden. 

5. Medborgarförslag gällande gågata, cykelbana och 
planteringar på centralbron, SÖD 2024/787, överlämnas till 
Trafiknämnden. 

6. Medborgarförslag om att anlägga en ny badbrygga i 
Årstaviken, SÖD 2024/850, överlämnas till förvaltningen 
för beredning. 

7.  Medborgarförslag om utomhuskontor, SÖD 2024/861, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Under juni och juli har sju medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/22-1 (Godkänd - R 1) Inkomna medborgarförslag 
juni - juli 2024 

 SÖD 2024/22-1.6 SÖD 2024-861_Bortredigerad 
 SÖD 2024/22-1.5 SÖD 2024-638_Bortredigerad 
 SÖD 2024/22-1.1 SÖD 2024-787_Bortredigerad 
 SÖD 2024/22-1.2 SÖD 2024-786_Bortredigerad 
 SÖD 2024/22-1.3 SÖD 2024-785_Bortredigerad 
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 SÖD 2024/22-1.4 SÖD 2024-712_Bortredigerad 
 SÖD 2024/22-1.7 SÖD 2024-850_Bortredigerad 
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§ 13 
Medborgarförslag om att byta färg på stadens soptunnor  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/297 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
byta färg på stadens skräpkorgar. I förslaget beskrivs att de 
skräpkorgar som finns på Södermalm idag är diskret svarta och 
smälter in i stadsmiljön. Om skräpkorgarna målas röda blir de enligt 
förslagsställaren lättare att upptäcka och därmed mer använda. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som syftar till att erhålla 
en renare stad. 
 
 
För att skapa en väl sammanhållen helhet som känns karaktäristisk 
för Stockholm ska det så kallade möbelprogrammet ligga till grund 
vid nyexploatering, upprustning och förnyelse av den offentliga 
miljön i Stockholm. I möbelprogrammet, som tagits fram av 
trafikkontoret anges modeller för bland annat sittbänkar, 
skräpkorgar och pollare som ska användas inom staden. 
 
 
Vad gäller skräpkorgar anges i programmet olika 
skräpkorgsmodeller som passar för olika typer av miljöer såsom 
naturområden och historiska miljöer. De färger som ska användas 
på skräpkorgarna är bland annat svart, grönt och ljusgrått. 
 
 
Mot bakgrund av beskrivningen ovan anser förvaltningen att det 
inte är lämpligt att måla om skräpkorgarna med röd färg då det inte 
stöds av möbelprogrammet och därmed bryta mot stadens 
helhetstänkt gällande möbler och utrustning i stadens offentliga 
rum. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 
 SÖD 2024/297-5 Tjänsteutlåtande 
 SÖD 2024/297-5.1 Bilaga, SÖD 2024_297 
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§ 14 
Medborgarförslag om att anlägga en basketplan på 
Tantoberget  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/400 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en basketplan på Tantoberget. 
 
 
Inuti Tantoberget finns silos som används vid halkbekämpning på 
stadens gator och gångvägar under perioden oktober till april varje 
år. Sand- och saltleveranserna tippas genom en lucka på 
Tantotoppen. Eftersom lastbilar behöver kunna komma upp till 
toppen under nämnda tid innebär det att det inte går att anlägga 
något permanent på platsen. 
 
 
Sedan sommaren 2023 arbetar stadsdelsförvaltningen med att göra 
Tantobergets topp trivsammare så att fler människor ska vilja vistas 
där. Ifjol skapades en markmålning, föreställandes flera olika 
ellipser, på toppens asfaltsyta. Ellipserna fungerar som ramar som 
barn kan måla i med markkritor. Förra sommaren placerades också 
blomsterurnor på toppen. 
 
 
I år ska platsen kompletteras med större sittmöbler och växtlighet i 
syfte att göra det enklare att vistas på platsen. Arbetet kommer att 
fortsätta under 2025. I år ska även upprustningen av trappan som 
leder från parkdelen vid minigolfen till Tantobergets topp, påbörjas. 
I samband med upprustningen ses också skyltningen vid trappan 
över. 
 
 
En basketplan på Tantobergets topp skulle bland annat minska 
platsens flexibilitet och förta det arbete som förvaltningen gjort och 
gör med att tillföra sittplatser och växtlighet samt aktiviteter för 
yngre barn. Förvaltningen anser därför att en basketplan inte är 
lämplig på denna plats. Förvaltningen tar med sig önskemålet i det 
fortlöpande arbetet med utvecklingen av Tantolunden och 
Drakenbergsparken 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/400-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/400 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/400-5.1 SÖD 2024-400_Bortredigerad(1562653) 
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§ 15 
Medborgarförslag om att anlägga en stadsodling på 
Mariaberget  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/446 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en stadsodling på en plats mellan Bastugatan och 
Tavastgatan på Mariaberget. Platsen ligger vid kvarteret Lilla 
Pryssan och är upplåten med nyttjanderättsavtal till Stadsholmen 
AB. Avtalet löper på tio år från 2023-01-01 med sex månaders 
uppsägningstid. 
 
 
Förvaltningen har ingen avsikt att säga upp det nuvarande avtalet. 
Stadsholmen AB sköter den föreslagna platsen som naturmark och 
håller öppet för syrener och andra prydnadsbuskar. Förslaget att 
platsen kan användas som stadsodling bör framföras till 
Stadsholmen AB med tanke på bolagets nyttjanderätt. Om 
Stadsholmen AB är positiva till medborgarförslaget och kan 
finansiera det, ser förvaltningen att det kan finnas fördelar med att 
det genomförs. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/446-5 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/446 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/446-5.1 SÖD 2024-446_Bortredigerad(1562655) 
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§ 16 
Medborgarförslag om fler lekplatser i Hammarby sjöstad  
SÖD 2024/170 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om 
förslag till förbättringar för barn i Mårtensdal, Hammarby sjöstad.  
Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som syftar till att skapa 
fler lekplatser och aktivitetsytor i Hammarby sjöstad.    
I medborgarförslaget beskriver förslagsställaren att området 
Mårtensdal i Hammarby sjöstad är hårt exploaterat och att barnen 
glömdes bort när området byggdes. Här bor många småbarn och 
barn i lågstadieåldern men det saknas lekplatser och aktivitetsytor. 
Förslagsställaren föreslår att det byggs en fotbollsplan, hängytor, en 
linbana, basketkorgar och duschar i Mårtensdal. Åtgärderna ska 
framförallt riktas till barn i åldern 7-12 år. Förslaget om fotbollsplan 
eller basketkorgar på Hammarbyterrassen är inte lämpligt ur 
bulleraspekt med hänsyn till befintliga bostäder. 
  
I en tätbebyggd stadsmiljö är det svårt att få till nya parkytor. I 
Mårtensdal finns en yta som är parkmark men som idag används till 
bland annat parkering. Förvaltningen avser att utveckla denna yta 
till park. Vid utveckling av denna parkyta kan önskemål om 
linbana, fotbollsplan, hängytor och basketmål tas i beaktning. 
Nyanläggning av park innebär dock en stor investering för 
förvaltningen och detta måste vägas mot andra prioriterade 
investeringar i stadsmiljön. 
Förvaltningen har även möjlighet att arbeta med tillfälliga 
platsaktiveringar. Tillfälliga aktivitetsytor för både barn och vuxna 
är ett komplement till det offentliga rummet i en redan tätbebyggd 
stad. Förvaltningen ser kontinuerligt över möjligheter till tillfällig 
platsaktivering och kommer ta med sig önskemålet om 
aktivitetsytor för barn i Mårtensdal. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/170-9 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om fler 
lekplatser och aktivitetsytor i Hammarby sjöstad 
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 SÖD 2024/170-9.1 SÖD 2024-170 
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§ 17 
Månadsrapport juli 2024  
Juli 2024 
SÖD 2024/854 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för juli 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per juli med helårsprognos visar på ett överskott om 
22,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i juni 6,98 procent vilket är en 
minskning från förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 15,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr. Stadsmiljöverksamhet 
prognostiserar ett underskott om 2,5 mnkr och Barn, kultur och 
fritid ett underskott om 0,5 mnkr. Övriga verksamheter 
prognostiserar en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som succesivt förväntas öka under året. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/854-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/854 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/854-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2024 
 SÖD 2024/854-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2024 
 SÖD 2024/854-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2024 
 SÖD 2024/854-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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§ 19 
Skrivelse från Moderaterna om trafiksituationen kring 
Lumaparken i Hammarby sjöstad  
Svar på skrivelse från Jonas Nilsson med flera (M) 
SÖD 2024/576 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
2. Skrivelsen överförs till trafiknämnden för kännedom. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med nämndsammanträdet den 25 april 2024 gav 
Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 
bereda en skrivelse från Jonas Nilsson med flera (M) om 
trafiksituationen kring Lumaparken i Hammarby Sjöstad. I 
skrivelsen anges att Region Stockholm spärrat av stora delar av 
Lumaparken samt Lumagatan för att påbörja uppförandet av den 
nya tunnelbanestationen i området. I skrivelsen framförs att 
biltrafiken längs med Hammarbyterrassen ökat som en konsekvens 
av detta och att många bilar kör fort i området. I korsningen 
Hammarbyterrassen och Heliosgatan ligger en förskola varför 
många barn passerar över gatan och Hammarbyterassen. Enligt 
skrivelsens författare innebär detta en risk för olyckor om en bil 
passerar området i hög fart. Med anledning av beskrivningen ovan 
ställer skrivelsens författare ett antal frågor till 
stadsdelsförvaltningen som rör förvaltningens möjlighet att säkra 
trafiksituationen kring Lumaparken och ovannämnda förskola och 
en annan förskola vid Hammarbyterassen. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen saknar kompetens och ansvar för 
trafikfrågor generellt och hur olika avstängningar påverkar 
trafikflöden av olika slag. Det är trafiknämnden som innehar denna 
kompetens och ansvarar för trafikfrågor inom staden. 
 
 
I tjänsteutlåtandet lämnas svar på de frågor som lämnas i skrivelsen. 
 
 
Eftersom trafikfrågorna inom staden ansvaras av trafiknämnden 
föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden överför skrivelsen till 
trafiknämnden för kännedom. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/576-3 Tjänsteutlåtande  
 SÖD 2024/576-2 Skrivelse från Moderaterna om 

trafiksituationen kring Lumaparken i Hammarby sjöstad 
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§ 20 
Skrivelse från Moderaterna om Effekter och 
konsekvenser av regionens neddragningar på bussar 
och kollektivtrafiken på Södermalm  
Svar på skrivelse från Jonas Nilsson med flera (M) 
SÖD 2024/402 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med nämndsammanträdet den 21 mars 2024 
gav Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag 
att bereda en skrivelse från Jonas Nilsson med flera (M) om effekter 
och konsekvenser av regionens neddragningar på bussar och 
kollektivtrafiken på Södermalm. I skrivelsen beskrivs regionens 
förslag att lägga om busslinje 57:s sträckning genom att flytta 
linjens ändhållplats i Sofia till Tullgårdsparken samt minska 
turtätheten för busslinje 2 (blå buss). I skrivelsen anges att det 
uppstått en situation där antal invånare i Sofia ökar samtidigt som 
regionen vill ta bort en busslinje och minska turtätheten på en 
annan. Med anledning av beskrivningen ovan ställer skrivelsens 
författare ett antal frågor till stadsdelsförvaltningen som rör 
planerade neddragningar i kollektivtrafiken på Södermalm. 
 
 
Förvaltningen saknar kompetens och resurser att genomföra egna 
konsekvensbedömningar av olika förändringar inom 
kollektivtrafiken. Inom staden är det trafikkontoret som har 
kompetensen att bedöma hur dessa förändringar kan påverka 
trafiken generellt. När förslag om exempelvis neddragningar i SL-
trafiken presenterats i de remisser som skickats till nämnden, har 
förvaltningen i sina tjänsteutlåtanden lyft fram dessa förslag och 
framfört önskemål om att dessa ska drabba resenärerna i så liten 
utsträckning som möjligt. 
 
 
I tjänsteutlåtandet lämnas svar på de frågor som lämnas i skrivelsen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

Särskilt uttalande 
Jonas Nilsson m.fl. (M) och Johan Lisspers (L) anmälde ett 
gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det gemensamma uttalandet från 
Moderaterna och Liberalerna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/402-3 Tjänsteutlåtande  
 SÖD 2024/402-1 Skrivelse från Moderaterna om 

bussneddragningar 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2024-08-22 
Svar skrivelse Effekter och konsekvenser av 
regionens neddragningar på bussar och 
kollektivtrafiken på Södermalm   
Ärende 20 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 
Johan Lispers (L) 
Erik Ehrs, (Kd) 

 
 
Särskilt yttrande/uttalande 
 
Tillgänglig, pålitlig och trygg kollektivtrafik är avgörande för att Stockholm och Södermalm 
ska fungera. Dels för att få stockholmarnas livspussel att gå ihop och för att fler ska kunna 
jobba, plugga och bo i Stockholm. Dels för att en attraktiv kollektivtrafik är avgörande för att 
Stockholm ska nå sina klimatmål. I innerstan och på Södermalm har kollektivtrafiken och 
särskilt bussen spelat en avgörande roll för att fler ska kunna välja bort, eller till vardags inte 
använda, bilen.  
 
Exempelvis i områden där nya bostäder byggs motiveras den välutbyggda busstrafiken det 
låga p-talet och avsaknaden av boendeparkering att hundratals barnfamiljer ändå kunnat 
garanteras god tillgång till resten av Stockholm. Samtidigt som Stockholms stad gör åtgärder 
för att underlätta för kollektivtrafiken och för en politik med målet att få färre att köra bil, skär 
vänstermajoriteten ner i Region Stockholm; minskar busstrafiken i Stockholms innerstad med 
20 procent. Detta trots att man redan genomfört neddragningar i busstrafiken i ytterstaden och 
resten av länet samt dragit ner på turtätheten i både pendeltågs- och tunnelbanetrafiken.  
 
Vänstermajoritetens återkommande nedskärningar i kollektivtrafiken urholkar pålitligheten. 
Det försämrar framkomligheten och innebär att målet om ökat kollektivtrafikresande blir allt 
mer svåruppnåeligt. Vi förväntar oss att SDF SÖD och Stockholms stad protesterar och gör 
allt i sin makt för att förhindra regionens föreslagna neddragningar av kollektivtrafiken.  Från 
och med denna vecka dras det ner på linjerna 50, 53, 54, 55, 56, 57, 61, 65, 66, 67, 69, 74, 76 
och 77, med färre avgångar och förändrade – på Södermalm förkortade - linjer. På samtliga 
stombusslinjer – 1, 2, 3, 4 och 6 dras minst var femte buss in. 
 
Resultatet kommer inte bara bli trängre bussar i rusningstrafik och att fler kommer behöva 
vänta längre innan bussen kommer. Det innebär också att tillgängligheten till ens stad 
påverkas starkt negativt för många Södermalmsbor. Inte minst för barnfamiljer och äldre vilka 
får sin busslinje förkortad, omdragen eller borttagen. Fler unga kvinnor kommer få vandra en 
längre väg från bussen hem om kvällarna och tusentals stockholmare får en längre resa till 
jobbet. Busstrafikanterna i innerstan som hänvisas till tunnelbanan kommer belasta 
tunnelbanenätet för de ytterstadsbor som använder tunnelbanan för morgonpendling. Vi är 
också oroade över att se hur vänstermajoriteten i regionen skapar en negativ spiral vad gäller 
kollektivtrafiken.  
 
Det måste tvärtom bli lättare att ta sig fram med kollektivtrafiken i Stockholm.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 21 
Remiss av Förslag till samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad, 
KS 2024/580  
SÖD 2024/615 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått 
”Förslag till samlad strategi för kompetensförsörjning inom 
förskolan i Stockholm stad” för yttrande. 
 
 
Strategin syftar till att ta fram en samlad strategi för 
kompetensförsörjningen inom förskolan i Stockholms stad. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till en samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan. Förvaltningen instämmer i 
vikten av långsiktighet, så förskolorna bemannas med efterfrågad 
kompetens i tillräcklig omfattning för att säkerställa en utbildning 
av god kvalité för alla barn. 
 
 
I förvaltningens kompetensförsörjningsplan för 2024-2026 framgår 
att förskolan har ett minskande barnantal kommande år. Det 
minskade barnantalet innebär att förvaltningen inte står inför någon 
kompetensbrist i förhållandet till behovet av att rekrytera. 
Utbildning av befintlig personal blir istället det viktigaste ur 
kompetensförsörjnings synpunkt, så man kan säkerställa en 
utbildning av god kvalité för alla barn. 
 
 
Förvaltningen upplever dock att mycket har förändrats sedan SKR 
tog fram sin rapport från 2019 och att den inte ger en uppdaterad 
bild av nuläget. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

Särskilt uttalande 
Johan Lisspers (L) och Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett 
gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
  

Ersättaryttrande 
Erik Ehrs (KD) ställde sig bakom det gemensamma uttalandet från 
Liberalerna och Centerpartiet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/615-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Förslag 
till samlad strategi för kompetensförsörjning inom förskolan 
i Stockholms stad 

 SÖD 2024/615-1.1 Framställan - Förslag till samlad strategi 
för kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad 

 SÖD 2024/615-1.2 Tjänsteutlåtande - Förslag till samlad 
strategi för kompetensförsörjning inom förskolan i 
Stockholms stad 

 SÖD 2024/615-1.3 Bilaga - Förslag till samlad strategi för 
kompetensförsörjning inom förskolan i Stockholms stad 
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         Södermalms stadsdelsnämnd 

                                                                                                                                  2024-08-22 

                                                                                                                                  Ärende 21 

                                                                                                                                  Anne-Lie Elfvén (L) 

                                                                                                                                  Johan Lisspers (L) 

         Lars Rottem Krangnes (C) 

         Erik Ehrs (KD) 
 

 

 

Särskilt uttalande 

Det är bra att strategin lyfter Rapporten Förskola i Stockholms slutsatser om behovet av att 
kontinuerligt utveckla kompetensen inom språkutvecklande arbetssätt. Av 2023 års språkinventering 
framgår att det fortfarande är stora skillnader gällande andelen flerspråkiga barn i förskolan. 
Spridningen är mellan 84 procent i Järva och 10 procent i Norra Innerstaden. Inventeringen visar även 
på skillnader gällande personalens kompetens i flerspråkiga barns språk- och andraspråksutveckling i 
förhållande till antal barn med annat modersmål än svenska. Detta får betydelse för hur den 
flerspråkiga undervisningen kan planeras och genomföras. På varje pedagog med högskolepoäng i 
svenska som andraspråk går det i Järva och Skärholmen 16 barn som inte har svenska som ett av sina 
modersmål. Detta kan jämföras med Norra Innerstaden där det går knappt 6 barn som inte har svenska 
som ett av sina modersmål per personal med högskolepoäng i svenska som andraspråk 

Stockholms socioekonomiska skillnader ger särskilda förutsättningar för förskolorna oavsett regi. Det 
finns ett uttalat behov av att förbättra det språkutvecklande arbetet samt av att stärka personalens 
kunskaper i svenska. Kompetent förskolepersonal, som får tillgång till utbildningssatsningar och 
ledarutveckling, är helt nödvändig för den pedagogiska kvaliteten.  

Strategin lyfter också den kompetensbrist som råder och förväntas öka de kommande åren då det har 
utbildats för få förskollärare och barnskötare. I oktober 2023 saknade cirka 53 av 1867 barngrupper 
legitimerade förskollärare för undervisningen. Det är allvarligt, och Stockholm har dessutom en lägre 
utbildningsnivå bland förskolepersonalen än övriga riket. Vi måste fortsätta arbetet med att se till att 
varje barngrupp och avdelning i förskolan har åtminstone en legitimerad förskolelärare, inom såväl de 
fristående som de kommunala förskolorna. 

Siffrorna ovan belyser vikten av att förskoleförvaltningen framöver arbetar än mer intensivt med att 
säkra kompetensförsörjningen. Arbetsmiljö och löner behöver ses över, karriärvägar stärkas och 
fortbildning erbjudas för att öka arbetslagens kompetens. Vi behöver med andra ord prioritera 
professionell utveckling och kompetent ledarskap i ett förtroendefullt arbetsklimat.  

 I stadens kommunala förskola utgörs över hälften av arbetslaget av personalkategorier som 
Skolverket benämner ha ”övrig och viss pedagogisk utbildning”. Det innebär en utbildningsbakgrund 
med liten eller inget pedagogiskt innehåll, men mer detaljer är för närvarande inte kända. Här behöver 
staden öka sin kunskap om personalens utbildningsbakgrund.  
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Om det med bredare rekrytering, som strategin beskriver behovet av, betyder att det behövs ökad 
jämställdhet med fler män som arbetar i förskolan tycker vi i och för sig att detta är positivt, men det 
handlar i första hand om att utbildningarna behöver nå fler män. 

I första hand behöver verksamheten säkerställa att skollagen efterföljs, att andelen behöriga 
förskollärare är hög och att barnskötare med rätt kompetens finns i verksamheten och för att tillgå 
specialkompetenser behöver samverkan med socialtjänsten och regionen stärkas för att säkerställa att 
stadens medarbetare ska kunna bedriva undervisning utifrån skollagen.  

Eftersom bristen på förskollärare är tydlig behövs det också utvecklas en samsyn i staden av vad det 
innebär att en legitimerad förskollärare har ansvar för undervisningen. Vi behöver även säkerställa att 
det finns fler förskolelärare, särskilt i de områden där de socioekonomiska behoven är som störst. För 
att förskolan ska kunna fullfölja sitt kompensatoriska uppdrag behöver resurser och förskollärare 
fördelas strategiskt utifrån socioekonomiskt behov. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 23 
Remiss av Motion om Matmarknad Stockholm – Mat är 
kultur, KS 2024/410  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/410 
SÖD 2024/539 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Gabriel Kroon (SD), Anders Lindman (SD) och Julian Kroon (SD) 
på remiss som handlar om att skapa en permanent matmarknad i 
Stockholm. Platser som enligt motionen särskilt bör bedömas om de 
är lämpliga för detta är kajområdena vid Skeppsbron samt 
Kungsträdgården, men även andra platser kan undersökas. I 
motionen anges vidare att staden ska ansvara för arrangemanget och 
säkerställa att deltagande aktörer lagar varierande maträtter av hög 
kvalitet. Med anledning av beskrivningen ovan föreslås att 
trafiknämnden i samråd med kulturnämnden och relevant 
stadsdelsnämnd ges i uppdrag att skapa en permanent matmarknad 
på en central plats i Stockholm. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen konstaterar att motionens förslag som 
innebär att en permanent matmarknad inrättas på en central plats i 
staden ligger utanför stadsdelsnämndens ansvar men anser att 
förslaget är positivt då det skulle utgöra ett trevligt inslag i 
stadsbilden där människor kan mötas och därmed bidra till att 
levandegöra staden. 
 
 
Bortsett från de två platser som i motionen föreslås undersökas 
närmare som lämplig för en matmarknad, kan enligt förvaltningen 
även Söder Mälarstrand undersökas där ett projekt pågår för att 
levandegöra kajområdet, detta i enlighet med Kajstrategi för 
Stockholms stad 2022. 
 
Vad gäller motionens förslag att staden ska vara ansvarig för 
arrangemanget och säkerställa att deltagande aktörer lagar 
varierande maträtter av hög kvalitet, är det något förvaltningen 
saknar kompetens att bedöma om det är lämpligt ur ett juridiskt 
perspektiv. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/539-2 Tjänsteutlåtande  
 SÖD 2024/539-1.1 Motion om Matmarknad Stockholm - 

Mat är kultur 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 24 
Remiss, Motion om Stockholm behöver fler bostäder i 
City, KS 2023/1146  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1146 
SÖD 2024/258 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av André 
Nilsson (L) och Björns Ljung (L) på remiss som handlar om att 
Stockholm behöver fler bostäder i City. Enligt motionens författare 
är bristen på bostäder mer allvarlig i Stockholm än i många andra 
jämförbara städer. I motionen beskrivs att fler bostäder i City bland 
annat skulle innebära ökad trygghet och hänvisar till rapporter från 
Brottsförebyggande rådet som visar att många av stadens mest 
centrala platser också är mest utsatta för våldsbrott och stölder. Mot 
bakgrund av motionens resonemang yrkas att kommunfullmäktige 
bifaller förslaget om att ta fram en strategi för fler bostäder i City i 
enlighet med motionens intentioner. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att motionens förslag som syftar till att 
Stockholm City tillförs fler bostäder är positivt då det skulle 
innebära att redan bebyggd mark kan användas för detta ändamål 
och därigenom undvika att exempelvis parkmark tas i anspråk. 
Motionens förslag skulle också innebära att den centrala delen av 
staden får ett mer blandat innehåll vilket kan bidra till att City i 
större utsträckning kan leva dygnet runt. 
 
 
Beträffande motionens förslag att en strategi för fler bostäder i City 
ska tas fram saknar förvaltningen kompetens att bedöma behovet av 
en sådan strategi. Stadsbyggnadskontoret är den instans inom staden 
som enligt förvaltningen bäst kan bemöta detta önskemål. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Johan Lisspers (L), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Lars Rottem 
Krangnes (C) anmälde ett gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och konstaterade att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Johan Lisspers (L), Jonas Nilsson m.fl. (M) och Lars Rottem 
Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
gemensamma förslag (Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/258-2 Tjänsteutlåtande  
 SÖD 2024/258-1.1 Motion om Stockholm behöver fler 

bostäder i city 
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    Södermalms stadsdelsnämnd 
    2024-08-22 
    Ärende 24 
    Anne-Lie Elfvén (L) 
    Johan Lisspers (L) 
    Jonas Nilsson mfl. (M) 
    Lars Rottem Krangnes (C)) 
 

 

 

1.      Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

2.      Att tillstyrka motionen i sin helhet 

3.      Att därutöver anföra följande 

  

Stockholms stadskärna är en av Sveriges mest attraktiva miljöer att bo i. Den lockar 
människor från hela världen. Trots det är stadskärnan fattig på bostäder, och domineras av 
kontor och asfalt. Det är dags att Stockholm tar ett samlat grepp om hur vi kan få till en 
levande grön stadskärna med gott om bostäder. Vi vill därför att staden tar fram en strategi 
för fler bostäder i city. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 27 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
SÖD 2024/95 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 

regi, SÖD 2023/1338 
 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 

SÖD 2023/1337 
 Tjänsteresa utanför norden, SÖD 2024/95 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälningarna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 28 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024  
SÖD 2024/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms pensionärsråds sammanträde den 12 
augusti 2024 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/62-13 Protokoll SPR 2024-08-12 
 SÖD 2024/62-13.1 Bilaga 1 Yttrande över skrivelse 

angående buss 57 
 SÖD 2024/62-13.2 Bilaga 2 Yttrande över remiss om fler 

bostäder i City 
 SÖD 2024/62-13.3 Bilaga 3 Organisationsschema 

äldreomsorgsavdelningen 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 29 
Samlingsärende protokoll funktionshinderrådet 2024  
SÖD 2024/740 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågors möten den 13 
februari och 9 april 2024 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/740-1 Protokoll 2024-02-13 
 SÖD 2024/740-2 Protokoll 2024-04-09 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 30 
Förvaltningsgruppens protokoll 2024  
SÖD 2024/16 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 12 augusti 
2024 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/16-13 FVG protokoll 12 augusti 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 31 
Information från förvaltningen  
  
Stadsdelsdirektör Alexandra Wynn informerade om Sjöstadsdagen 
den 24 augusti, invigningen av Malin Matsdotters örtagård den 31 
augusti och ungdomsrådets aktivitet på Medborgarplatsen 21 
september med tema psykisk hälsa. Hon informerade även om 
marksättningarna på Sickla udde, att förvaltningen bjudit in 
föreningar och gått igenom ansökningsförfarandet för 
föreningsbidrag. Hon avger även en rapport om sommaren 2024 
samt informerar om att nästa sammanträde med nämnden kommer 
att hållas externt i Norska kyrkan. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 32 
Övriga frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2024 
 

2024-08-22 

§ 33 
Skrivelse från Moderaterna om stöket i Fatbursparken  
SÖD 2024/1052 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna skrivelsen till 
förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde en skrivelse om stöket i 
Fatbursparken (Bilaga). 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
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Södermalms SDN 22 augusti 2024 
 
 
Ärende 32 Övriga frågor 

  
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) 

 
 
 
Skrivelse angående stök i Fatbursparken 
 
Fatbursparken återinvigdes nyligen, efter markarbeten i parkens centrala del där parken fick 
ny belysning längs gångstråk och platser för att öka upplevelsen av trygghet. Upprustningen 
av parken har dessutom inneburit nya träd och buskar. Med anledning av Trafikverkets arbete 
med stambanan och Citybanan är Mariagårdstäppan, en del av Fatbursparken, fortsatt 
avstängd av säkerhetsskäl. Målet är att Fatbursparken ska bli en större, sammanhållen och 
inbjudande stadsdelspark på Södermalm. Fatbursparken är också ett populärt picknickställe 
för både boende och turister. Platsen används också som gångstråk för de som vill ta sig 
mellan pendeltågsstationen och Södermalm.  
 
Under sommaren har det förekommit stora ordningsproblem i Fatbursparken där ett gäng på 
upp cirka 30 personer – ofta alkohol och drogpåverkade - har skrämt andra parkbesökare, 
vandaliserat parken och gjort det otrevligt för andra att vara i parken. Företagare i anslutning 
till parken vittnar om skadegörelser på sina lokaler såsom krossade fönster, vilka också har 
polisanmälts. Medborgare har vittnat om narkotikaförsäljning, bosättning, avskräde med 
saneringsbehov, skadegörelse, hot och våld. Boende har flitigt använd Tyck till-appen samt 
också polisanmält. De menar att det ibland kommit ordningsvakter och löser upp gänget, men 
att gänget återsamlas bara efter en kort stund. Mycket resurser får uppenbart läggas på att 
städa parken. 
 
De viktigaste åtgärderna för att minska den öppna drogförsäljningen och göra gator och torg 
mer trygga och attraktiva är fler ögon på gatan. Tyvärr kan vi konstatera att majoriteten 
kraftigt har prioriterat ned och skurit bort budgeten för ordningsvakter och trygghetskameror 
sedan de tog över styret 2022. Två tredjedelar av ordningsvakterna i Stockholm har tagit bort 
och i budgeten satsas knappt något på kameror. 

 
Med anledning av ovanstående skulle vi vilja ha svar på följande: 
 

1. Vilka åtgärder vidtar förvaltningen för att komma till rätta med stöket i 
Fatbursparken? 

2. Hur arbetar förvaltningen för att fler ordningsvakter, kameror och en tryggare 
stadsmiljö ska bli verklighet på de platser där det i dag sker öppen drogförsäljning?  
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